

## Mission Statement Serge Rachmaninoff Foundation and Rachmaninoff's Villa Senar

The Serge Rachmaninoff Foundation is responsible for the artistic program and content at Rachmaninoff's Villa Senar. The owner of the property is the Canton of Lucerne. The latter takes care of the property as well as the opening of the park. The Serge Rachmaninoff Foundation and the Canton of Lucerne run this listed artists' house in partnership.

### Goals:

- Create international awareness for Rachmaninoff's Villa Senar and its artistic programme.
- Establish Rachmaninoff's Villa Senar locally and regionally and, together with partners, make the Hertenstein peninsula a special place for the arts.
- The magic of the place, its peculiarity and class shall also shape the future; we always want to treat the soul of Senar with respect.
- Perform and communicate the work of Sergei Rachmaninoff at his former place of residence.

All events at Rachmaninoff's Villa Senar shall bear the following guiding principle:

- Rachmaninoff's Villa Senar is a place of inspiration and home. The aura of this centre (family home/meeting place/garden and nature) and the creative power can be experienced (becomes tangible) during a visit on site. Through the real presence, through the quality and authenticity of the place and contents, plus the intensive time spent at Villa Senar, each visit is unique and in this sense "exclusive" and special for each visitor.
- The cultural programme is designed for broad cultural participation. It is seeking out the interfaces to the present and thus enables a suitable, (subtle), quality access for each target group.

\*This mission statement is being used as a pilot in the current phase of the jubilee year. The experience gained from this will be reviewed. This will lead to the formulation of a medium-term strategy with the correspondingly defined goals. *Status January 2023*

## Leitbild Serge Rachmaninoff Foundation und Rachmaninoffs Villa Senar

Die Serge Rachmaninoff Foundation ist zuständig für das künstlerische Programm und den Inhalt in Rachmaninoffs Villa Senar. Der Eigentümer der Liegenschaft ist der Kanton Luzern. Dieser kümmert sich um die Liegenschaft sowie die Öffnung der Parkanlage. Die Serge Rachmaninoff Foundation und der Kanton Luzern führen das dieses unter Denkmalschutz gestellte Künstlerhaus partnerschaftlich.

### Ziele:

- Internationale Wahrnehmung schaffen für Rachmaninoffs Villa Senar und deren künstlerisches Programm.
- Rachmaninoffs Villa Senar lokal und regional verankern und zusammen mit Partnern die Halbinsel Hertenstein zu einem besonderen Ort der Künste machen.
- Die Magie des Ortes, dessen Besonderheit und Klasse sollen auch für die Zukunft prägend sein; wir wollen der Seele von Senar stets mit Respekt begegnen.
- Das Werk Sergei Rachmaninoffs an seinem ehemaligen Wohnort aufführen und vermitteln.

Alle Anlässe in Rachmaninoffs Villa Senar sollen folgendes Leitbild tragen:

-Rachmaninoffs Villa Senar ist Ort der Inspiration und Heimat. Die Aura dieses Zentrums (Familienhaus/ Begegnungsort/Garten und Natur) und die kreative Kraft werden im Besuch vor Ort erfahrbar (erlebbar).

-Durch die reale Präsenz, durch die Qualität und Authentizität von Ort und Inhalten und durch die intensive, in der Villa Senar verbrachte Zeit ist jeder Besuch einzigartig und in diesem Sinne für jede:n Besucher:in «exklusiv» und besonders. Das kulturelle Programm ist auf eine breite kulturelle Teilhabe ausgelegt, sucht die Schnittstellen zur Gegenwart und ermöglicht so für jede Anspruchsgruppe passende, (feine, subtile), qualitätsvolle Zugänge.

\*Dieses Leitbild gilt in der jetzigen Phase im Jubiläumsjahr als Pilot. Die daraus gesammelten Erfahrungen gilt es zu überprüfen. Dies wird zur Formulierung einer mittelfristigen Strategie mit den entsprechend definierten Zielen führen. Stand Januar 2023